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Repræsentantskabsmøde	08-06-2019	
 
Tilstede: Mads Ysnæs Henningsen, Brian Kjær, 
Dorthe Rosantus, Lars Nørredal, Bente Sørensen, 
Kim Henning, Christian Rosenberg Lendal Petersen, 
Maria Ihle, Henrik Bach, Natanael Persson, Jon 
Johannesen, Rikke Sode, Randi Øster, Simon 
Henning Hoppe, Nanna Sørensen 
 
 
_____________________________________________________________ 
 
Dagsorden 
 

1. Valg af dirigent 
a. Mads 

2. 2) Godkendelse af repræsentanter 
a. SKC Brian og Dorthe 
b. Gadstrup: Maria og Lars 
c. KSØ: Kim og Simon 
d. HSS: Jon og Henrik 
e. KSB: Randi og Rikke 
f. Wild Hogs: Bente og Natanael 

3. Valg af referent og et passende antal stemmetællere 
a. Referant: Kim 
b. Stemmetællere: Nanna 

4. Årsberetning ved formanden 
a. Kettlebell sporten i Danmark er ikke stor, hvorfor selv en lille 

tilbagegang vil kunne mærkes. Der har været frafald af en del 
rutinerede atleter, men heldigvis ser vi nye ansigter fra de 
forskellige foreninger ved de forskellige konkurrencer. Vi kan dog 
blive bedre til udbrede kendskabet til sporten. Vi skal blive bedre 
til at udnytte og udbrede budskabet om vores nationale og 
internationale konkurrencer. Det er her vi gennem vores 
medlemsforeninger virkelig viser hvad sporten er lavet af og det 
skal vi være bedre til at sprede budskabet. 
Der har været afholdt DM i halvmaraton i Næstved og DM i GS i 
Holstebro. Som der er tradition for i Kettlebell sport Danmark, 
flyttes de forskellige Danmarksmesterskaber rundt til de 
forskellige medlemsforeninger. Dette er både for at støtte den 
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enkelte forening til mere synlighed, men også at udbrede 
kendskabet til sporten rundt om i landet. 
Forbundet er medlem af følgende tre internationale forbund, IUKL, 
IKMF og WKSF. 
Ved udgangen af året blev det besluttet at Kettlebell Sport 
Danmark i 2019 skulle stå for afholdelsen af IUKL World Cup 
stage 2, samt IKMF Europamesterskab. 
Fremadrettet er der flere internationale mesterskaber i 
støbeskeen og ligeledes oplæg til en mindre national cup. 

b. Godkendt af repræsentantskabet 
5. Fremlæggelse af det af bestyrelsen godkendte og af revisoren 

reviderede regnskab, med påtegning af de interne revisorer regnskab 
a. Regnskabet er indsat i bunden af referatet som Bilag 1 
b. Der er ikke anvendt revisor til gennemgang af regnskabet 
c. Overskud i 2018 på 20.811,49 kr.  
d. Afviger med ca. 500 kr. fra budgettet for 2018  
e. 32 løftelicenser 
f. Godkendt af repræsentantskabet 

6. Beslutning om anvendelse af overskud eller dækning af underskud 
ifølge regnskabet 

a. Bestyrelsen foreslår konsolidering af regnskabet således, at KSD 
fortsat kan garantere for afholdelsen af nationale og internationale 
stævner. 

b. En del af overskuddet fra EM har været anvendt til Countere til 
medlemsklubberne. 

c. Godkendt af repræsentantskabet 
7. Behandling af indkomne forslag 

a. Vedtægtsændring – bestyrelsen 
i. Forslag:  

Der er en tvetydighed i Kettlebell Sports Danmarks love 
omkring udsendelsen af budgetter og regnskab mellem §7, 
stk 3 (Stk. 3 Senest 2 uger før mødets afholdelse opslås 
endelig indkaldelse indeholdende bestyrelsens skriftlige 
beretninger, budgetter, årsrapporten for det foregående år, 
indkomne lovændrings forslag og forslag til valg samt 
følgende foreløbige dagsorden) og §20, stk 5, (Stk. 5 Det 
reviderede årsregnskab udsendes bilagt dagsordenen 
senest samtidig med indkaldelsen til det ordinære 
repræsentantskabsmøde, hvor det forelægges til 
godkendelse.) hvorfor bestyrelsen foreslår at ændre §20 stk 
5. således at alt materiale vedrørende 
repræsentantskabsmødet udkommer samtidigt: 
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Fra: 
Stk. 5 Det reviderede årsregnskab udsendes bilagt 
dagsordenen senest samtidig med indkaldelsen til det 
ordinære repræsentantskabsmøde, hvor det forelægges til 
godkendelse. 
Til: 
Stk. 5 Det reviderede årsregnskab udsendes bilagt 
dagsordenen til det ordinære repræsentantskabsmøde, hvor 
det forelægges til godkendelse. 

ii. Godkendt af repræsentantskabet 
b. Vedtægtsændring 

i. HSS Forslag 1: 
Afsnit: Forbundets bestyrelse.  
§9 Bestyrelsen  
Nuværende: 
Stk. 2.: Bestyrelsen består af formanden, næstformanden, 
kassereren, sekretæren, 3 bestyrelsesmedlemmer og 2 
suppleanter.  
Ændringsforslag: 
Stk. 2. Bestyrelsen består af formanden, 2 næstformænd, 
kasserer, sekretær, 2 menige bestyrelsesmedlemmer og 2 
suppleanter. De 2 næstformænds hovedansvarsområder 
opdeles i Marathon-division og GS-division, således 1 
næstformand varetager GS og 1 varetager Marathon. Hver 
division tilstræbes at have tilknyttet ressource personer for 
Ad´hoc opgaver og sparring. Herfra indstilles eventuelle 
tiltag til beslutning i bestyrelsen. Det er formandens opgave 
at tilse at begge divisioner nyder ligeligt fremme.  
Argumentation herfor:  
Det opleves blandt medlemmerne at repræsentationen af de 
to grene/divisioner af Kettlebell sporten her i Danmark, ikke 
opnår samme rodfæstethed og ligelige værdimæssige 
vægtning i den nuværende bestyrelses fokus og 
konstruktion. Den nuværende konstruktion synes usmidig 
og bureaukratisk med en centraliseret ledelsesform og det 
opleves at der internt dannes magtgrupper, som 
modarbejder hinanden.  
Ved at ændre konstruktionen til 2 formænd, med hver sit 
ansvarsområde, ligestilles de to divisioner og ved samtidig 
at etablere Ad´hoc grupper af resourcepersoner, hvor der 
gerne må være dobbeltrepræsentation, tilstræbes der en 
mere smidig og handledygtig konstruktion. Ad´hoc 
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grupperne kan sammensættes af folk der har tilknytning til 
en klub under KSD, men det er ikke et krav. Her er det 
vigtigere, at personerne har kompetencer der kan bringes i 
spil.  
Det indskærpes at formandens rolle er at tilse at begge 
divisioner vægtes værdimæssigt ligeværdige og ligeligt. 

1. 2 stemmer for og resten imod 
ii. HSS forslag 2: 

1. Afsnit: Forbundets bestyrelse  
§9 Bestyrelsen  
Stk. 2 Bestyrelsen består af formanden, 
næstformanden, kassereren, sekretæren, 3 
bestyrelsesmedlemmer og 2 suppleanter.  
Ændringsforslag, tilføjelse til stk. 2 
Stk. 2.1. Bestyrelsens sammensætning skal sikre der 
ikke opstår et demokratisk underskud. Derfor kan en 
medlemsforening/klub ikke være repræsenteret med 
mere end 1 medlem i bestyrelsen for så vidt angår 
posterne næstformænd, kasserer, sekretær og 2 
menige medlemmer. Formand og suppleanter er deraf 
undtaget herfor.  
Argumentation herfor: Ved den nuværende 
sammensætning kan der opstå et demokratisk 
underskud, hvor enkelt klubber med en 
overrepræsentation i bestyrelsen ikke fremmer den 
autonomi der er nødvendig for at øge fleksibiliteten i 
organisationen. Ligeledes bør en bestyrelse i en 
demokratisk organisation være uafhængig af snævre 
formål, det være sig kommercielle, politiske eller egen 
nyttemæssige. Ved ovenstående tilføjelse til stk. 2 her 
som stk. 2.1 tilsigtes det at fremme denne nødvendige 
autonomi.  

2. Vedtages, at bestyrelsen udarbejder en lovændring til 
vedtagelse på næste repræsentantskabsmøde med 
en hensigtserklæring om fordeling af 
bestyrelsesposterne mellem klubberne 

c. Forslag omkring ændring til GS-DM fra HSS. 
i. Forslag: Ændring af DM-GS set-up, så det igen kan 

indeholde en række der gør det muligt for nye atleter i 
sporten at prøve denne af og opnå erfaring og et resultat 
der kan give øget motivation for videre 
konkurrencedeltagelse.  
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HSS foreslår derfor at der etableres en række for 
disciplinerne LC og Biathlon med 1 kb (10 min, 1 håndskifte 
16-20-24 kg (herrer) 8-12-16 (kvinder)) samt Snatch only 
indenfor GS i formatet ”Beginners open”.  
Dette vil understøtte en progression for potentielle nye 
løftere i sporten. Forslaget henter sit belæg i empiriske 
undersøgelser ved besøg og coaching i flere crossfit-boxe, 
fitnesscentre og vægt - og styrkeløft klubber i Region 
Midtjylland. Disse viser klart og entydigt at potentielle nye 
udøvere/medlemmer oplever det udprægede 
eliteorienterede fokus i formatet som GS har nu, som 
begrænsende for deltagelse. 
Det opleves ikke at GS i samme omfang som tidligere, var 
et trækplaster for nye potentielle løftere. Vi ser i stedet at 
Marathon konkurrencerne og disses discipliner, har øget 
tilgang af aktive udøver her i Danmark såvel som på 
verdensplan. Dette gør sig gældende både i Amatør 
Grandprix der afvikles i forbindelse med EM og VM samt i 
de klassificeringer der kæmper om mesterskabstitler.  
Ved en vedtagelse af begge ændringsforslag samt tiltaget 
om etablering af ”Beginners open” i tilknytning til afholdelse 
af DM i GS, ser Holstebro Styrkesport at KSD styrkes 
væsentligt på det organisatoriske plan såvel som på det 
medlemsorienterede praksis-plan, hvilket vil være i sportens 
interesse. Det er i sidste ende det, det hele drejer sig om - 
Sporten. Fokus skal væk fra det snævre, fra 
egeninteresserne, og op i helikopterperspektiv - op på 
metaplan.   
For at dette skal kunne ske, må der justeres på det 
organisatoriske plan, og det er dét disse forslag skal ses 
som et forsøg på. Vi skal huske at en bestyrelse er til for 
medlemmerne, er vores organ til at etablere og understøtte 
tiltag, hvorigennem vores sport kan nyde fremme - ikke en 
platform for at pleje egeninteresser, det være sig tiltænkt 
status, prestige eller noget helt tredje. I bund og grund 
handler det om egeninteresse contra fællesskabsfølelse.   
Ved vedtagelse af de nævnte ændringsforslag, tilsigtes det 
at danne en platform, hvorfra tillid og respekt kan 
genskabes, og grundlaget for at udbygge den 
fællesskabsfølelse der var kendetegnende for KSD ved sin 
opståen og op gennem de første leveår. En 
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fællesskabsfølelse vi som medlemsklub desværre har set 
smuldre, men ønsker gendannet.  

ii. Repræsentantskabet pålægger bestyrelsen at arbejde 
videre med at udvikle OA tiltag til Beginners Cup/Intro Cup 
til afvikling i forbindelse med GS DM 

d. SKC forslag om oprettelse af en GS Liga  
i. DANSK KETTLEBELL LIGA. 

Om: 
Vi vil gerne prøve at udvikle dansk kettlebell sport på GS 
niveau. 
Ideen er at vi afholder 6 stævner på GS niveau + DM hen 
over et kalender år. 
3 i ugerne 2 til 22 Og 3 fra ugerne 35-50 
Sidste stævne er der hvor vinderen kåres.  
Medaljer til 1,2,3 og diplomer.  
Formål: 
At fremme sporten i Danmark, få noget indtægt i klubberne, 
øge kendskabet til GS-sport og at give nyuddannede 
dommere erfaring og rutine.  
KSD'S Dommer gruppe, vil kunne bruge dette som oplæring 
af dommere og give eksisterende dommere mulighed for 
blive lidt skarpere.  
Dette er 10 minutters stævne pr disciplin, man kan bruge 
dette til at se om man kan stå 10 minutter og også forsøge 
sig med nye vægt størrelser, mulige rekorder der opnåes 
her, vil tælle med i KSD'S protokoller på lige fod med 
resultaterne fra DM. For at få en eventuel rekord, skal det 
være med de vægte som bruges ved DM.  
Hvordan: 
Hver klub arrangerer et lille stævne, hvor alle kan tilmelde 
sig.  
Stævne resultaterne skrives ind i et live-ark. 
Kettlebell vægtene er frie da der konkurreres på point og 
koefficient.  
Der findes en vinder sidst på året.  
Vægt klasser: 
2 vægtklasser for kvinder +/-68 kg og 2 vægtklasser for 
mænd+/- 85 kg  
19-60 år  
Junior 1 10-12 år 1 vægtklasse  
Junior 2 12-14  
Junior 3 14-16 
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Junior 4 16-18 år  
Veteran +/60 år  
Discipliner 
TALC (1 point pr løft) 
BIATHLON (Jerk m 2 KB. 1 pr løft /0.5 point pr løft i snatch ) 
SNATCH (1 point pr løft) 
OALC ( konkurrerer på lige fod med TALC, blot til det halve 
point antal, kun 1 håndskifte. 0.5 point pr. Løft ) 
KB vægte: 
Junior 1: 4,6,8,10,12 kg  
Junior 2: 8,10,12,14,16 kg  
Junior 3: 12,14,16,18,20 kg 
Junior 4: 16,18,20,22,24 kg 
Åben klasse: 
Kvinder: 12,14,16,18,20,22,24,26,28,32 kg  
Mænd: 16,18,20,22,24,26,28,30,32,40 kg 
Veteran: 
Kvinder: 8,12,14,16,18,20,24 kg  
Mænd: 12,14,16,18,20,24,28 kg  
Indtægter: 
Klubberne beholder selv indtægterne.  
Deltagelse pr disciplin: 
Juniore: 100 kr  
Åben og veteran: 150 kr  
Tilmelding:  
Sendes via et link som KSD administrerer og der efter 
sendes tilmeldingerne til den klub ansvarlige, som 
udarbejder Flightplan.  
Som udgangspunkt går vi ud fra ved tilmelding at alle kan 
dømme, hvis ikke anbefales klubberne at uddanne dem 
som ikke har dommeruddannelsen. Dette kan ske løbende 
hen over ligaens afvikling. 
Betalinger går direkte klubben, dog opkræver KSD klubben 
for et administrationsgebyr på 30 kr pr atlet. Dette gebyr går 
til at dække udgifterne til pokaler, medaljer og diplomer ved 
ligaens afslutning. 
Klubben oplyser om betalings former. 
Tilmeldinger og betalinger skal være klubben i hænde 
senest en uge før stævne start. 
Er man ikke medlem af en KB klub og derved medlem af 
KSD, opkræves der dobbelt entry-fee. 
Man kan med andre ord stille op til disse stævner uden at 
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være medlem af KSD. 
Medlemsliste fra klubberne kan hentes fra KSD bestyrelse.  
Udstyr og dommere:  
Vi foreslår at klubberne hjælper hinanden med counterne og 
kugler, dommerhjælp. 
KSD stiller så vidt det er muligt op med en bestyrelses 
repræsentant til hver af disse stævner. 
Regler:  
Der dømmes og afholdes stævner ud fra De gældende 
Danske GS regler.  

ii. Opbakning fra repræsentantskabet 
8. Fastsættelse af foreningskontingent 

a. Bestyrelsen foreslår fastholdelse af kontingentstørrelse 
b. Godkendt 

9. Fastsættelse af konkurrencelicensgebyr 
a. Bestyrelsen foreslår fastholdelse af konkurrencelicensbeløb 
b. Godkendt 

10. Andre indkomne forslag – ingen andre 
11. Vedtagelse af visioner, strategier og politikker 

a. KSD skal være mere synlige, hjemmeside mm så vi kommer ud til 
flere klubber. 

b. Køreplan for flere Internationale stævner, dog ikke to i samme 
halvår 

c. Udarbejdelse af udvalg for nøglearbejdsområder 
d. Udarbejdelse af persondata politik 

12. Orientering om budgettet for det igangværende regnskabsår 
i. 40 løftelicenser  
ii. 1 ny klub 

b. Forventet overskud i 2019 12.800kr 
13. Valg af bestyrelsesmedlemmer: 

a. Kasserer - Christian Rosenberg Lendal Petersen genopstiller ikke 
og bestyrelsen indstiller Nanna Sørensen til posten – valgt 

b. Bestyrelsesmedlem (3, 4 og 5) vælges for 2 år i ulige årstal, 
hvoraf 

i. B3 Kim Henning - genopstiller 
ii. B4 Dorthe Rosantus - genopstiller 
iii. B5 Marta Thorsen - genopstiller 
iv. B6: Bente – har anmeldt sig som kandidat til bestyrelsen 
v. Der afholdes afstemning blandt de stemmeberettigede 

klubrepræsentanter. Stemmerne blev: 
1. Marta Thorsen: 10 - valgt 
2. Kim Henning: 8 – ikke valgt 
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3. Dorthe Rosantus: 9 - valgt 
4. Bente Sørensen: 9 - valgt 

14. To suppleanter vælges for 1 år. 
a. 1. sup. Kim Henning 
b. 2. sup. Dorthe Hansen 

15. Revisor  
a. Valg af Christian Rosenberg Lendal Petersen 

16. Afslutning 
 
 
Referent Kim Henning, Gadstrup 8. juni 2019. 
 
Bilag 1: Årsregnskab 2018 
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